
NAJSVÄTEJŠEJ TROJICE B      
 

     Som presvedčený, že každý z nás sa denne prežehnávame pričom vyslovujeme 

známe slová: V mene Otca i Syna i Ducha Svätého. Tiež sa modlíme dobre známu 

modlitbu: Sláva Otcu..., kde vyslovujeme slová dnešného evanjelia a spomíname Otca 

i Syna i  Ducha Svätého. Je teda ľahko možné, že nám tieto mená zovšedneli 

a nenapĺňajú nás nadšením. Ba dokonca je možné, že ani dnešný sviatok Najsvätejšej 

Trojice nie je pre nás nejako príťažlivý. Už sme si na to zvykli, že po sviatku Ducha 

Svätého liturgicky slávime tento sviatok, ktorý už ani nepatrí k veľkonočným sviatkom. 

Verte mi, že pre každého kňaza je náročné pri homíliách vysvetľovať podstatu tohto 

tajomstva. No, nech by som akokoľvek chcel mudrovať nad týmto tajomstvom, tak 

rovnako by som dospel k cieľu, že aj po teologických štúdiách som stále na začiatku 

s myšlienkou, že nič neviem okrem toho, čo nám zjavil Pán Ježiš. Preto sa aj v tomto 

zamyslení budem snažiť vysvetliť podstatu tohto tajomstva tak, ako sa snažil alebo 

nesnažil ho vysvetliť Pán Ježiš. On sa nenamáhal svojim poslucháčom vysvetľovať 

podstatu, prirodzenosť a vnútorné tajomstvo Boha. Bol si vedomý, že v Starom zákone 

bolo zakázané zobrazovať tak v sochách či obrazoch Pána Boha, aby sa ľudia nezvrhli 

k pohanstvu. Bol si aj toho vedomý, že ani slovami a ani predstavami nevyjadrí podstatu 

Božieho života. Veľmi pekne sa k tomu vyjadril po dlhom uvažovaní svätý Augustín, 

ktorý povedal známu vetu: „Boh je nevysloviteľný. Ľahšie vieme povedať, čo nie je 

Boh, než to, čo je Boh.“ Ježiš sa nesnaží vovádzať nás do nevysloviteľného tajomstva 

Boha, ale keď hovorí o Otcovi, radšej sa zaoberá vzťahom medzi Bohom a človekom. 

Tento vzťah medzi Bohom a človekom ľahšie pochopíme než Božiu podstatu. Preto je 

dôležité si uvedomiť, že vzťah k Bohu je dôležitejší než vedomosť o ňom. Podľa Pána 

Ježiša vzťah medzi Bohom a človekom si máme predstaviť takto: Boh je živý. Život, 

ktorý prúdi v Bohu evanjelista Ján vyjadril slovom LÁSKA. Vieme, že k láske nestačí 

jeden. Preto Boh nie je jedna osoba. Keby bol Boh len jedna osoba, tak by sa nemohol 

charakterizovať ako láska. Láska v Bohu prúdi od Otca k Synovi a od Syna k Otcovi. 

To je láska večná, živá, žijúca, ktorá sa volá Duch Svätý. 

     A teraz si dajme otázku: Čo z tohto tajomstva vyplýva pre mňa? Aký ja mám z toho 

úžitok?  

     Po prvé: Do tohto života lásky v Najsvätejšej Trojici sme pozvaní aj my. Nebeský 

Otec poslal svojho Syna medzi nás ľudí, aby sa stal jedným z nás. On Boží Syn dokázal 

ľudskému pokoleniu vernosť a poslušnosť nebeskému Otcovi, keď prehlásil, že jeho 

pokrmom je plniť vôľu nebeského Otca. Tú vôľu a poslušnosť preukázal tým, že 

dobrovoľne podstúpil utrpenie a smrť za záchranu ľudí od večného zatratenia a aby to 

bola istota, tretieho dňa vstal z mŕtvych. Preto oslávený Ježiš Kristus udeľuje poslanie 

apoštolom, aby išli do celého sveta, hlásali ľuďom evanjelium a krstili ich v mene Otca 

i Syna, i Ducha Svätého. To znamená, že sviatosťou krstu učeníci zasväcovali ľudí do 

vlastníctva Trojosobného Boha. Teda, sviatosťou krstu nás Boh prijal do svojej lásky 

ako svojich bratov a sestry a synov a dcéry nebeského Otca. 

     Po druhé: To, čo som vyššie uviedol, nie je ešte všetko. My maličkí ľudia tým, že 

sme prijatí do lásky večnej Božej rodiny, stávame sa nesmrteľní i napriek tomu, že 

telesne umrieme, neprestaneme existovať. Budeme žiť bez prestania, bez konca, večne 

v Bohu, lebo nám to prisľúbil Boží Syn keď prehlásil: „Kto verí vo mňa, aj keď umrie, 

žiť bude, a nik neumrie naveky, kto žije a verí vo mňa (Jn 11, 26). A tu si dajme každý 

jeden z nás odpoveď na otázku, ktorú položil Marte v Betánii: „Veríš tomu?“ 

     Milí priatelia. Od nás stačí, keď aspoň povieme: „Áno, Pane, my chceme uveriť, len 

posilni našu vieru!“ Oslávený Ježiš, ktorý pomohol v slabej viere apoštolovi Tomášovi, 

pomôže aj nám. Takto budeme patriť medzi šťastných ľudí, lebo život s Bohom je 

šťastnejší než život bez Boha. 



     A tak dnešný sviatok nás nemusí vovádzať rozumom do namáhavého pátrania 

pochopiť tajomstvo  vnútorného života Pána Boha, ale podľa príkladu Pána Ježiša 

uberajme sa k Bohu radšej srdcom ako rozumom. Preto sa dnes úprimne pomodlime 

modlitbu: Sláva Otcu i Synu i Duchu Svätému. Ako bolo na počiatku, tak nech je i teraz 

i vždycky, i na veky vekov. Amen. 
 

     Pripravil Martin Mojžiš, sprievodca pútnikov. 


